
Protokół Nr 1/2014
z posiedzenia Wspólnych Komisji Rady

z dnia 29 grudnia 2014 r.

W posiedzeniu uczestniczyli:

a) czterech członków Komisji Kultury i Oświaty – wszyscy obecni  

b) pięciu członków Komisji Infrastruktury i Budżetu – wszyscy obecni

c) czterech członków Komisji Rewizyjnej – wszyscy obecni

d) Piotr Paczesny – Przewodniczący Rady Gminy

e) Bożena Sikora - radna

f) Iwona Warkocka – Wójt Gminy

g) Marek Malinowski – Skarbnik Gminy

h) Krystyna Szustak – Kierownik OPS

Porządek obrad:

1) Omówienie projektów uchwał na sesję Rady Gminy: 

 a) w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych

na rok 2015” oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2015” ,

b)  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  udzielania  pomocy

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica

Kaszubska.

c) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.         

2) Sprawy bieżące.

Posiedzenie  Komisji  otworzył  i  mu  przewodniczył  Krzysztof  Badowski  –

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska.

Przywitał  wszystkich przybyłych na posiedzenie.  Zapoznał  Radnych z porządkiem dzisiejszego

posiedzenia.

Ad 1 

a) 

 Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania

pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy

Dębnica Kaszubska wraz z uzasadnieniem przedstawiła Krystyna Szustak – Kierownik Ośrodka

Pomocy Społecznej.

K. Badowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, skąd wzięły się takie widełki?

K. Szustak poinformowała, że z ustawy o systemie oświaty.
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Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy podane kwoty są kwotami brutto,

czy netto?

K. Szustak poinformowała, że  podane kwoty, są kwotami netto.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, ilu uczniów korzysta z tej pomocy materialnej?

K.  Szustak  poinformowała,  że  około  320  uczniów.  Wysokość  stypendium uzależniona  jest  od

naszego wkładu finansowego.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, o wysokość stypendium w ubiegłym roku?

K.  Szustak  poinformowała,  że  w  roku  ubiegłym  wszyscy  uczniowie  otrzymywali  stypendium  

w jednakowej kwocie – 100 zł. Ponadto poinformowała, że z tego stypendium w 90% korzystają

uczniowie z naszych szkół. W wielu przypadkach próg dochodowy jest ogranicznikiem ubiegania

się o tę pomoc. Nasz wkład własny na ten cel jest taki sam jak w roku ubiegłym.

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

Krzysztof  Badowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  projektem

uchwały.

Wynik głosowania:

a) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

b) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

c) Komisja Rewizyjna – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

b)

Projekt uchwały w sprawie  „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów

Alkoholowych na rok 2015” oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015”

wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  K.  Szustak  –  Kierownik  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.

Poinformowała,  że  taki  program podejmowany jest  corocznie.  Środki  na  realizację  pochodzą  

z opłat za zezwolenia na alkohol.

Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem, kto może składać wnioski w sprawie

objęcia leczeniem osoby uzależnionej?

K.  Szustak  poinformowała,  że  takie  wnioski  może  składać  każda  osoba,  a  przede  wszystkim

rodzina, sąsiedzi, Policja, pracownicy socjalni OPS. Pracownicy nie chcą składać, gdyż obawiają

się.   Do naszej  komisji  wpływa dużo wniosków o leczenie.  Procedury są czasochłonne.  Prosi

także, by radni pamiętali, że w naszym kraju nie ma przymusu leczenia. Wiele osób napracuje się

a  wyrok  nie  zawsze  zostanie  wykonany.  Przedstawiła  przebieg  pracy  z  uzależnionym.  

W  przypadkach  walki  z  uzależnieniami  najważniejsza  jest  wola  uczestnika  postępowania.  

Jeżeli uczestnik nie będzie chciał podjąć leczenia, to nikt go tak naprawdę do tego nie przymusi.

Cały  proces  to  nie  jest  taka  prosta  sprawa.  Zaproponowała  radnym  spotkanie  z  kuratorem

zawodowym, który ma nasz teren pod opieką i jest jednocześnie członkiem naszej komisji.
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Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, czy suma przeznaczona na walkę z uzależnieniami

równa  się  sumie  środków  jakie  wpływają  z  wydanych  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów

alkoholowych?

Skarbnik  Gminy poinformował,  że  tak.  Komisja  może nie  wykorzystać  całej  puli  ale  wszystkie

środki z tego tytułu są przekazywane na działalność tej komisji.

Radna B. Sikora zauważyła, że zapoznała się z programami innych gmin. Programy są różne.

Niektóre  gminy,  tak  jak  i  nasza  mają  dwa  programy,  tj.  na  profilaktykę  przeciwdziałania

alkoholizmowi i  przeciwdziałania narkomanii a niektóre tylko jeden zawierający dwa programy.  

Jej zdaniem to wszystko powinno być ujęte w jednym „worku”, gdyż kwota 5 tys. na realizację

programu  z  zakresu  narkomani  jest  kwotą  bardzo  niską.  Zwraca  także  uwagę,  że  większość

programów zaczyna się od danych statystycznych dotyczących, między innymi, ilości wniosków

wpływających  do  komisji,  podjętych  w  związku  z  tym  czynności,  realizowanych  programów

profilaktycznych oraz informacji dotyczących instytucji, organizacji z którymi komisja współpracuje.

Zwraca także uwagę na fakt, że 1/5 środków, jakimi dysponuje komisja, przeznaczana jest na diety

członków komisji. Uważa, że jest to duża kwota. Jej zdaniem należy zachować proporcje.

K. Szustak poinformowała,  że komisja w pełnym składzie spotyka się raz w miesiącu. Pracują

także podzespoły, między innym ds. walki z uzależnieniami. Prowadzony jest także nadzór nad

realizowanymi programami profilaktycznymi.

Radna  B.  Sikora  prosi,  by  program  na  2016  rok  zawierał  już  dane,  o  których  wcześniej

wspominała.

K. Szustak uważa, że na jedną z kolejnych sesji lub posiedzenie wszystkich komisji rady należy

zaprosić  członków  komisji  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  celem  zapoznania  się  

z  zakresem  podejmowanych  działań  przez  członków  tej  komisji.  Na  tym  spotkaniu  radni

otrzymaliby ponadto pełną informację na temat wszelkich prac komisji, w tym także  wszelkie dane

statystyczne.

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.

Skarbnik Gminy poinformował,  że radni mogą ten podział  zmienić przy podejmowaniu uchwały

budżetowej na 2015 rok.

K. Szustak stwierdziła, że bardzo trudno te programy oddzielić. Taki podział wynika z ustawy.

Radny W. Leśniewski  zwrócił  się  z zapytaniem, skąd pochodzą środki  na realizację programu

przeciwdziałania narkomanii?

Skarbnik  Gminy  poinformował,  że  z  tej  samej  puli  co  środki  na  program  przeciwdziałania

alkoholizmowi.

Radny P. Pałubicki uważa, że na wszystkie tematy dotyczące tej komisji możemy porozmawiać  

w okresie  późniejszym,  teraz natomiast  powinniśmy skupić  się  na planie  pracy na 2015 rok.  

Jeżeli  nie zgadzamy się z wysokością wynagrodzenia członków, to powinniśmy to zmienić teraz,

gdyż później tego nie zrobimy.  
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K. Szustak zauważyła, że wysokość diet nie uległa zmianie w stosunku do ubiegłego roku. 

Radna B. Sikora uważa, że jest mało czasu. W tym roku powinniśmy przyjąć przedłożony Radzie

projekt uchwały. Jej chodzi o zachowanie proporcji w wydatkach. Mamy mało czasu na zapoznanie

się  z  zakresem prac tej  komisji.   Uważa,  że szczegółowe rozpisanie środków na realizowane

zadania  jest  bardziej  czytelne.  Wiemy ile  środków przeznaczanych  jest  na dany cel.  Widzimy

konkretne kwoty.

Skarbnik Gminy uważa, że przedstawiany program jest za szczegółowy. Jeżeli zabraknie środków

to wszelkie zmiany w tej uchwale będą mogły być wprowadzone  w formie uchwały. 

Radny P. Pałubicki także uważa, że należy ten projekt uchwały przyjąć. Zgadza się z tym, że część

radnych nie zna tej problematyki.

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.

Wynik głosowania:

a) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

b) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

c) Komisja Rewizyjna – 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c)

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok wraz z uzasadnieniem

przedstawił Skarbnik Gminy.

Poinformował, że jest to uchwała czyszcząca, zamykająca budżet na rok 2014.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy budżet nam się bilansuje?

Skarbnik poinformował, że tak.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, jaki gmina osiągnęła % próg zadłużenia?

Skarbnik poinformował, ze gmina posiada 23 mln zł zadłużenia. Realizujemy budżet w wysokości

41 mln zł.  Poinformował, że  przy ustalaniu tego wskaźnika wyłącza się wydatki unijne, które  

w naszym urzędzie zamykają się kwotą 13 mln. zł. Staramy się tak gospodarzyć, by zapewnić

płynną gospodarkę posiadanymi środkami.

Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  na  jakim etapie  jest  planowany leasing  zwrotny

budynku gimnazjum?

Skarbnik Gminy poinformował, ze nie było oferentów na leasing.

Radny P. Pałubicki zwrócił  się z zapytaniem, czy będziemy dalej szli  w kierunku leasingu tego

obiektu?

Wójt  poinformowała,  że  na  to  pytanie  nie  odpowie,  gdyż  jest  to  temat  na  czasie  i  jeszcze  

za wcześnie na dyskusję w tym temacie.

Skarbnik Gminy poinformował, że wspólnie z panią Wójt dokona analizy projektu budżetu gminy 

na 2015 rok oraz WPF na lata 2015 – 2022 pod kontem przemyśleń pani Wójt. Analizie będą
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podlegać przede wszystkim wszystkie planowane w tej kadencji inwestycje. Przedłożony radnym

projekt budżetu jest autorstwa poprzedniego Wójta. 

Radny P. Pałubicki prosi by radni też byli zapoznani z proponowanymi do wprowadzenia zmianami

w projekcie budżetu na 2015 rok.

Skarbnik Gminy stwierdził, że do projektu budżetu na 2015 r. nie zostanie nic wprowadzone bez

zgody radnych. Proponuje, by przed sesją komisje spotkały się na wspólnym posiedzeniu.

Ad 2.

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  w  styczniu  sesja  zgodnie  

z wcześniejszymi ustaleniami odbędzie się 28 stycznia 2015 r. o godzinie 14.00. W związku z tym

proponuje, by komisja wspólna w temacie opiniowania budżetu na 2015 rok odbyła się 15.01.2015

r. o godz. 10.00.

Na tym posiedzenie zakończono.

                                                                                                                                         Wiceprzewodniczący

                                                                                                                                               Rady Gminy

                                                                                                                                        /-/Krzysztof Badowski

Protokołowała: Teresa Kozdroń-Kołacka 
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